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Protokół nr 67/2023 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 14 grudnia 2023 r. w godz. od 15:30 do 16:20 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji 

2. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Bogdan Bezdziecki  

4. Sylwester Cimochowski  

5. Monika Lipińska 

6. Anna Ruszewska  

7. Łukasz Wojno  

 

W posiedzeniu udział wzięli:      

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta  

2. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta  

3. Anna Cyran – Skarbnik Miasta  

4. Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów  

5. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia  

6. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistyki  

7. Maria Metelska – Zastępca Dyrektora MOPR w Suwałkach  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej powitał zebranych i 

powiedział, że porządek posiedzenia został przesłany do radnych wraz z materiałami.  

 

Więcej uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 65/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 listopada 2023 r. 

2. Przyjęcie Protokołu nr 66/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 6 grudnia 2023 r. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Osłonowego 

„Wieloraczki 3+” w Suwałkach.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki  

oraz określenia maksymalnej opłaty za wyżywienie w żłobku.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu przy ulicy Różanej w Suwałkach obejmującego działki o numerach 

ewidencyjnych: 24221/3, 24221/4, 24222/2. 
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wydatków, które nie wygasają  z upływem 

2023 roku.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041.  

10. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 65/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 listopada 2023 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, w związku z tym protokół został przyjęty 

przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2  

Przyjęcie Protokołu nr 66/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 6 grudnia 2023 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, w związku z tym protokół został przyjęty 

przez aklamację. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że uchwała ta jest zmieniana 

kilka razy w roku stosownie do złożonych wniosków i złożonych przez określone grupy tak, 

aby te środki finansowe w pełni spożytkować.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 

Osłonowego „Wieloraczki 3+” w Suwałkach.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że jest to nowy program 

osłonowy, ponieważ w bieżącym roku urodziły się prawdopodobnie pierwsze w historii 

miasta czworaczki. Z informacji, które docierały do Urzędu wynikało, że rodzicom będzie 

potrzebna pomoc w postaci opiekunki, co potwierdziła również lekarz rodzinna tej rodziny. 

Miasto chciało pomóc w oparciu o możliwości Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie, aby 

przydzielić opiekunkę, jednak że nie ma takiej możliwości w oparciu o ustawę o pomocy 

społecznej. Dodał, że według niego jest to błąd systemowy, ponieważ kiedy rodzina jest 

wydolna i wszystko jest w porządku, takiej pomocy przydzielić nie można. W wyniku tego 

narodził się pomysł, aby uruchomić program osłonowy, dzięki któremu rodzina otrzyma 

środki finansowe na zatrudnienie niani.  

Dodał też, że chciałby wnieść autopoprawkę zgodną z ustaleniami Komisji Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa. Wyjaśnił, że Komisja zaproponowała, aby zwiększyć kwotę z 

6 tys. zł na 8 tys. zł, wobec czego §5 ust. 1 przyjmuje brzmienie „Uprawnionym wskazanym 

w § 3 spełniającym warunki określone w § 4 przyznaje się świadczenia pieniężne na 

zaspokojenie niezbędnych potrzeb życiowych w wysokości 8.000,00 zł rocznie na każde 

dziecko urodzone podczas jednego porodu, z zastrzeżeniem § 6 ust. 4.”. Stosownie do tego § 

6 ust. 3 przyjmuje brzmienie: „Świadczenie wypłaca się w okresach kwartalnych w 

wysokości 2.000 zł na każde dziecko.” 

 

Łukasz Wojno zapytał czy w Suwałkach jest jedna taka rodzina.  

 

Roman Rynkowski potwierdził, że tak. Program obejmuje trojaczki, czworaczki itd. i 

zakłada pomoc finansową od narodzin dziecka do ukończenia 3. roku życia, ponieważ od tego 

czasu dzieci mogą już pójść do przedszkola.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały wraz z autopoprawką. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego 

Programu Osłonowego „Wieloraczki 3+” w Suwałkach, wraz z autopoprawką.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki  

oraz określenia maksymalnej opłaty za wyżywienie w żłobku.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że projekt uchwały został 

przygotowany ze względu na wniosek Dyrektor żłobka, która przeanalizowała wydatki 

dotyczące stawki żywieniowej i zachodzi potrzeba zwiększenia jej z 10 zł do 11 zł.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki 

oraz określenia maksymalnej opłaty za wyżywienie w żłobku. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu przy ulicy Różanej w Suwałkach obejmującego działki o 

numerach ewidencyjnych: 24221/3, 24221/4, 24222/2. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że projekt uchwały wynika z 

wniosku złożonego przez właściciela terenu. Dodał, że jest pełna zgodność ze studium. W 

miejscowym planie była zabudowa jednorodzinna wolnostojąca, natomiast deweloper chce 

postawić tam zabudowę szeregową. Opisał pokrótce wstępne założenia dewelopera dotyczące 

wskazanej zabudowy.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu przy ulicy Różanej w Suwałkach obejmującego 

działki o numerach ewidencyjnych: 24221/3, 24221/4, 24222/2. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają z 

upływem 2023 roku. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk wyjaśniła, że chodzi o zadania, których nie uda się 

wykonać w bieżącym roku a były zaplanowane do wykonania, stąd – jak powiedziała – jako 

środki niewygasające pozostają ze wskazanym terminem wykonania w przyszłym roku do 

realizacji. Wymieniła projekty, które znalazły się w załączniku do projektu uchwały.   

 

Bogdan Bezdziecki dopytał o wydatki na nitowanie płyt elewacyjnych na budynku Areny – 

czy nie obejmuje tego gwarancja.  

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że na skutek rozmów z wykonawcą 

okazało się, że były rozbieżności co do wymaganej technologii przez projektanta co do 

sugestii wykonania tej elewacji przez generalnego wykonawcę. Ostatecznie zostało to 

wykonane tak, jak chciał projektant, czyli płyty były klejone, natomiast okazało się, że nie do 

końca jest to dobre rozwiązanie jeśli chodzi o warunki pogodowe, ponieważ przy dużych 

skokach temperatur płyty zaczynały odpadać. Płyty były naprawiane poprzez nitowanie i 

przyniosło to pozytywne skutki. Dodał, że Prezydent Miasta negocjował z generalnym 

wykonawcą w sprawie wydatków, które wykraczają poza zakres zarówno rękojmi, jak i 

gwarancji. Podkreślił, że względów bezpieczeństwa trzeba te prace wykonać.  

Dodał, że oprócz nitowania będzie tam również wykonana wentylacja płyt, która pozwoli na 

szybkie wyrównywanie temperatur.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia wydatków, które 

nie wygasają  z upływem 2023 roku.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk omówiła pokrótce projekt uchwały. Jak powiedziała, 

większość zmian to zmiany porządkujące i dostosowujące do realnego wykonania planów 

finansowych zarówno po stronie wydatków, jak i dochodów.  

Jeśli chodzi o dochody powiedziała, że zmiany dotycząc m.in. działów: gospodarka 

mieszkaniowa, administracja publiczna, oświata i wychowanie, pomoc społeczna, rodzina czy 
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kultura fizyczna. Jeśli chodzi o wydatki zmiany dotyczą m.in. działów: transport i łączność, 

administracja publiczna, bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, ochrona 

zdrowia, pomoc społeczna, rodzina, gospodarka komunalna i ochrona środowiska, kultura i 

ochrona dziedzictwa narodowego czy kultura fizyczna.  

Następnie Anna Cyran powiedziała, że w porównaniu do wcześniejszych zmian deficyt 

zmniejszył się o kwotę ponad 3,8 mln zł. Deficyt zostanie pokryty środkami pochodzącymi z 

kredytu, spłat udzielonych pożyczek w latach ubiegłych oraz wolnych środków.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 

2023 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów powiedziała, że jak zawsze 

zmiany w budżecie danego roku wymuszają zmiany w WPF. Projekt uchwały zakłada 

dostosowanie wielkości roku 2023 do uchwały budżetowej, ale też wprowadzane są do 

wykazu przedsięwzięć dwa zadania: projekt dotyczący współpracy sieci miast w zakresie 

klimatu i środowiska oraz projekt współpracy sieci miast w zakresie rozwiązań dotyczących 

przystosowania się do zmian klimatu i integracji europejskiej. Wyjaśniła, że są to projekty, 

które będą realizowane w latach 2024-2025 i w pełni będą finansowane ze środków Komisji 

Europejskiej.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta zapowiedziała, że do projektu uchwały będzie zgłoszona 

autopoprawka ze względu na to, że Miasto nie otrzymało środków zewnętrznych na budowę 

ulic: 41 Pułku Piechoty, Powstańców Śląskich i Kawaleryjskiej. Kwota tego zadania wynosiła 

ponad 4 mln zł, z czego udział własny Miasta ponad 1,7 mln zł. Dodała, że będzie to również 

autopoprawka do budżetu na 2024 rok, która spowoduje zmniejszenie deficytu.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych 

wstrzymało się od głosu             – 0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2023-2041.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Wolne wnioski.  

 

Sylwester Cimochowski wspomniał o programie budowy dróg zgodnie z którym  

ul. Lazurowa została przewidziana do realizacji w 2025 r. a termin ten był kilkukrotnie 

zmieniany i przesuwany. Zapytał czy nie można byłoby tym razem przesunąć terminu 

realizacji na 2024 rok skoro zostały pieniądze na zaplanowaną budowę ul. 41 Pułku 

Piechoty, Powstańców Śląskich i Kawaleryjskiej.   

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta odpowiedziała, że pieniądze te są zaplanowane w wolnych 

środkach. Jak powiedziała, jeżeli radni zdecydują o wprowadzeniu tej inwestycji na 2024 r., 

to trzeba się liczyć z tym, że deficyt ulegnie zwiększeniu. Podkreśliła, że nie uwalnia się 

kwota, ponieważ było to tylko zaplanowanie wydatkowania na określony cel.  

 

Sylwester Cimochowski zwrócił uwagę na to, aby sprawdzić, jak wygląda sprawa 

oświetlenia boiska przy Szkole Podstawowej nr 10. Roman Rynkowski – Zastępca 

Prezydenta Miasta odpowiedział, że zostanie to sprawdzone.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag i wniosków.  

 

 

Wiceprzewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w 

dyskusji oraz zakończył posiedzenie Komisji. 

Na tym protokół zakończono.   

 

 

    

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


